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Zusammenfassung

        
Im Herbst 1975 traten innerhalb von 6 Wochen fünf Poliomyelitisfälle bei deutschen Kindern in Familien der niederen sozialen Schicht in zwei Wohngebieten Freiburgs auf, zwischen denen enge familiäre und berufliche Kontakte bestehen. Ein Kind war vor mehreren Jahren einmal oral gegen Poliomyelitis geimpft worden, die anderen überhaupt nicht. Die klinischen Verläufe sowie Ergebnisse von Umgebungsuntersuchungen, einschließlich des Impfstatus von 472 Schulanfängern Freiburger Schulen und des Antikörperstatus von 284 ein- bis zehnjährigen Kindern aus Freiburg und Umgebung werden dargestellt.


      
        
Summary

        
In the autumn of 1975 five cases of poliomyelitis occurred within 6 weeks in German children of families of low socioeconomic class. They lived in two districts of Freiburg with close familial and occupational contacts. One child had been immunised against polio once orally several years ago and none of the others were immunised. The clinical course and results of investigations of the environment are reported. Included is the state of immunisation of 472 school beginners in Freiburg schools and the antibody levels of 284 children aged 1 to 10 years from Freiburg and the adjoining areas.
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